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ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

  
Öppen frågestund och information 

Före sammanträdet var det öppen frågestund och allmänheten fick 

tillfälle att ställa frågor och lämna synpunkter till nämndens ledamöter 

och ersättare. 

 

Information: 

 Resultat av brukarundersökningar rörande verksamheter för 

äldre, funktionsnedsatta och socialpsykiatri 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef 

 

____________________ 

  



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Inga-Lill Persson (FP) utsågs att tillsammans med ordföranden Viktor 

Morawski (MP) justera protokollet, vilket ska måndagen den 22 

december. 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades. Närvaron redovisas i protokollet. 

 

____________________  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2014-11-20 justerats den 24 november. 

 

__________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 5  

Anmälan av medborgarförslag om hopptorn till Långsjön 
Dnr 1.2.4.437-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-10-24 inkommit ett 

medborgarförslag med följande innehåll. 

 

”Jag heter NN, jag är 16 år och bor i Älvsjö. Mellan Älvsjö och 

Huddinge finns en sjö som heter Långsjön. I och med att den gränsar 

till både Älvsjö och Huddinge så kommer det ganska mycket folk från 

båda hållen, men även från många andra ställen. Så sommartid är det 

ett mycket attraktivt badställe. Min önskan är att man skulle bygga en 

flotte med hopptorn som skulle kunna ligga förankrad mitt emellan då 

det inte är en särskilt bred sjö. Den skulle på så vis vara lika 

tillgänglig från båda sidorna. Jag tror att den skulle vara till stor nytta 

och glädje eftersom det är väldigt många som badar i Långsjön. 

 

På Huddinge-sidan finns det ett berg med ett litet träd precis vid 

vattenkanten. Där har någon hängt upp ett rep som man kan svinga sig 

ut med. Det är även många som klättrar upp i trädet och hoppar från 

granarna. Min poäng med att ta upp detta är att jag menar att om man 

bygger en hoppställning som är mycket säkrare, så tror jag att folk 

kommer att hoppa från den istället och då kan man förhoppningsvis 

förebygga en hemsk olycka. 

 

Så jag vill alltså att man ska bygga ett hopptorn på en flotte som det 

finns på andra allmänna badplatser. Detta av många anledningar som 

t.ex. säkerhetsskäl som jag nyss tog upp, men också av det enkla 

skälet att jag tror att skulle stimulera lycka hos alla glada badare.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_____________________ 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 6  

Anmälan av medborgarförslag om utegym och ny brygga vid 
Långsjön 
Dnr 1.2.4.439-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-11-11 inkommit ett 

medborgarförslag med följande innehåll. 

 

”Hej, här kommer ett medborgarförslag från mig. Långsjön är ett 

välbesökt rekreationsområde. Många springer eller promenerar runt 

sjön. Varför inte sätta ett utegym i en hörna? Och med utegym menar 

jag inte menlösa trästockar, som de som finns i Älvsjöskogen, utan ett 

gym som det i Hornstull, straxt innan Långholmen. Effektmål är 

piggare och friskare och nöjdare Älvsjöbor.  

 

Jag tycker även att man borde lägga i en längre brygga ut från 

Herrängens gård. På sommaren är det fullpackat vid Långsjöbadet. 

Det har gått så långt att många av oss Herrängsbor drar oss för att åka 

dit. Varför inte öka antalet ställen som man kan få möjlighet att sig ett 

dopp från? Idag är det på tok för dyigt för att man ska kunna gå ifrån 

”stranden” och dessutom är strandskyddet historiskt sett satt ur spel, 

vilket gör att accessen till sjön är begränsad. Vi ser sjön från huset, 

men måste cykla till andra änden av sjön för att kunna ta ett dopp. 

 

Hoppas att ni tycker att det är bra förslag, som är värda att satsa på. 

Jag tror investeringen är begränsad, men att den kommer att glädja 

många boende. ” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 7 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 7  

Anmälan av medborgarförslag om skyltar i Älvsjöspåret 
Dnr 1.2.4.438-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-11-03 inkommit ett 

medborgarförslag med följande innehåll. 

 

”Jag heter NN och bor i Älvsjö. Jag har ett förslag till kommunen. I 

Älvsjö har vi det mycket uppskattade Älvsjöspåret, för några år sedan 

fick vi belysning där och det skapade en enorm förbättring. Jag har ett 

förslag som kan förbättra det ännu ett snäpp. Mitt förslag är skyltar i 

spåret. Skyltar för att skilja på ”det lilla varvet” och ”det stora varvet”. 

Samt exitskyltar så man vet var det finns avfarter att ta för att komma 

ifrån spåret. Det vore bra om exitskyltarna visade var någonstans i 

området man kom ut också.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 8 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 8  

Anmälan av medborgarförslag om samlad träning i 
Älvsjöspåret 
Dnr 1.2.4.461-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-10-24 inkommit ett 

medborgarförslag från en 16-årig flicka med följande innehåll. 

 

”Vi i Älvsjö har en väldigt fin skog- Älvsjöskogen- som har två 

stycken fina spår, ett cirka 5 km och ett cirka 2,1 km och ett litet 

utegym. Springspåren är perfekta för träning och jag älskar att springa 

där. Dock finns det olika orsaker till att jag oftast inte får eller bör 

vara där. Jag får inte jogga för mina föräldrar när jag är ensam eller 

när det är mörkt. Detta leder till att det inte finns så många tillfällen 

som jag kan springa på. Vilket jag tycker är väldigt tråkigt. Det har 

tidigare inträffat sexuellt ofredande på personer som varit där för att 

träna i skogen. Samt att det finns vissa skumma människor som man 

ibland träffar på. Detta gör att det inte blir så kul att springa där, samt 

att det känns obehagligt. 

 

Jag har då ett förslag som jag tycker skulle lösa mitt problem och 

förhoppningsvis många andras också! Om ni skulle anordna så att det 

en eller två gånger i veckan skulle finnas en hel grupp som skulle få 

springa tillsammans. Detta ska vara kostnadsfritt och det ska inte vara 

ett måste att springa snabbt eller alla samlade. Utan mer vara under en 

viss tid så att det är många som springer i spåret samtidigt. Jag tror att 

detta skulle göra att flera skulle börja springa och även få möjligheten 

att träffa nya människor. Förslaget syftar därför på att man ska känna 

sig säkrare i spåret och får det att bli roligare att springa och röra på 

sig. 

 

Hoppas förslaget tas upp och att man snart kan förverkliga denna idé.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 9 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 9  

Anmälan av medborgarförslag om utegym i Långbro Park 
Dnr 1.2.4.460-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-11-17 inkommit ett 

medborgarförslag med följande innehåll. 

 

”Utveckla Långbro park, som redan idag är ett populärt gång- och 

motionsstråk, med ett utegym. Tillgängligt för många och bra för 

folkhälsan! Bra läge/ placering ur underhållsperspektiv. Förslaget har 

tagits upp i parkens gemensamma forum för bostadsrättsföreningar/ 

företag, där det fick ett gott gensvar. ” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 10 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 10  

Anmälan av medborgarförslag om asfaltering och 
vinterunderhåll på gångstråk i Långbro Park 
Dnr 1.2.4.459-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2014-11-17 inkommit ett 

medborgarförslag med följande innehåll. 

 

”Asfaltera de tre anslutande gångstråken från Brf Blodlönnens 

fastigheter mot gång-/cykelväg genom Långbro park. Dessa är i 

dagsläget grus/lera och inte anpassade för barnvagnar, rullatorer eller 

rullstolar. Vintertid sker inget underhåll av dessa vilket behövs.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 11 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11  

Förlängning av entreprenadavtal för drift av vård- och 
omsorgsboende Kristallgården 
Dnr 2.2.2.366-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga 

Stockholms stads entreprenadavtal med Vardaga Äldreomsorg AB 

avseende drift av Kristallgårdens vård- och omsorgsboende med 

två år för perioden 2015-11-01 – 2017-10-30. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende drivs sedan 2010-11-01 på 

entreprenad av Vardaga Äldreomsorg AB (Vardaga), tidigare benämnt 

Carema Äldreomsorg AB, enligt avtal (dnr: 125-102/2010) mellan 

Stockholms stad genom kommunstyrelsen och bolaget. Avtalet, som 

förvaltas av Älvsjö stadsdelsnämnd, är anbudsupphandlat med 

möjlighet att utöver avtalsperioden 2010-11-01- 2013-10-30, 

förlängas på samma villkor med tre gånger två år.  

 

Stadsdelsnämnden beslutade 2012-10-25 (dnr: 2.2.2.369-2012) att 

rekommendera kommunstyrelsen att förlänga avtalet med två år för 

perioden 2013-11-01 – 2015-10-30. Stadsdelsnämnden ska ånyo på 

begäran från kommunstyrelsen besluta om hur nämnden avser 

rekommendera styrelsen att agera i samband med förlängning av 

stadens avtal.  

 

Stadsdelsnämnden har 2014-09-25(dnr: 1.2.1.196-2014) beslutat 

godkänna stadsdelsförvaltningens årliga uppföljning av 

entreprenadavtalet. Förvaltningen föreslår således stadsdelsnämnden 

att rekommendera kommunstyrelsen att förlänga stadens 

entreprenadavtal med Vardaga avseende drift av Kristallgårdens  

vård- och omsorgsboende med två år för perioden 2015-11-01 –  

2017-10-30.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-09-29.  Ärendet bordlades vid nämndens sammanträde 

den 23 oktober och den 20 november. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 12 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Särskilt uttalande (M) (FP) (C) 

Olle Andretzky m.fl. (M), Inga-Lill Persson m.fl. (FP) och Evy 

Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är med tillfredställelse vi kan se att Kristallgården har uppfyllt 

entreprenadavtalet på samtliga punkter och även genomfört alla 

åtaganden där mervärdespoäng erhölls vid utvärdering av anbudet. 

Kristallgården, Vardaga är ännu ett exempel i raden av privata 

utförare som håller en hög kvalitét och uppfyller de krav och normer 

Stockholms stad har på utförare inom äldreomsorgen. 

 

_____________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 13 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 12  

Förlängning av intraprenadavtal för drift av gruppbostäder, 
servicebostad och daglig verksamhet 
Dnr 2.2.1.453-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga intraprenadavtalet för drift 

av gruppbostäder, servicebostad och daglig verksamhet för 

perioden 1 april 2015 till 31 december 2015. 

 
Ärendet 

Älvsjö gruppbostäder, servicebostad och daglig verksamhet för 

funktionsnedsatta drivs sedan 1 april 2009 på intraprenad.  

Intraprenadavtalet är anbudsupphandlat att gälla till och med 31 mars 

2014 och kan förlängas på oförändrade villkor med ett plus ett år, till 

längst 31 mars 2016.  

 

Stadsdelsförvaltningen genomförde 2013 en uppföljning av 

intraprenadavtalet. Uppföljningen av intraprenadavtalet visade att 

samtliga enheter arbetar enligt avtalet och utfallet av den 

sammantagna bedömningen var att verksamheterna har god kvalitet 

utifrån arbetssätt och metoder.  

 

Stadsdelsnämnden beslutade att förlänga intraprenadavtalet för drift 

av Älvsjö gruppbostäder, servicebostad och daglig verksamhet med 

ett år för perioden 1 april 2014 till 31 mars 2015. 

 

Genomförd verksamhetsuppföljning 2014 visar att samtliga enheter 

arbetar enligt avtalet och utfallet av en sammantagen bedömning är att 

verksamheterna har god kvalitet utifrån arbetssätt och metoder. 

Förvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att förlänga intraprenad-

avtalet för drift av Älvsjö gruppbostäder, servicebostad och daglig 

verksamhet med nio månader.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-17. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 14 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 13  

Sammanträdestider för stadsdelsnämnden 2015 
Dnr 1.1.412-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden fastställer för 2015 sammanträdesdagar  

torsdagar kl. 18.00 enligt nedan.  

 

12 februari  Bokslut VB 2014 

26 mars          Flerårsbudget 

23 april   

21 maj          Tertialrapport 1 

18 juni          Revisionsrapport 

27 augusti  

24 september Tertialrapport 2 

22 oktober 

19 november 

17 december Verksamhetsplan och budget 2016 

 

Planeringsdag för nämnd och förvaltning genomförs  

torsdag 5 november 2015. 

 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med 

bokslut och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner 

och uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till 

sammanträdestider för 2015 utifrån den tidsplan som 

kommunstyrelsen fastställt. Datum för sammanträden i januari har  

tidigare fastställts till den 2 och den 29 januari.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-25. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 15 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 14  

Ändringar i delegationsordningen avseende äldreomsorg, 
stöd och service till personer med funktionsnedsättning och 
socialpsykiatri samt ekonomi 
Dnr 1.1.430-2014 

Beslut 

 

 Delegationsordningen fastställs med föreslagna ändringar. 

 
Ärendet 

Gällande delegationsordning för Älvsjö stadsdelsnämnd fastställdes 

av nämnden 2013-08-29. Stadsdelsförvaltningen föreslår nu 

förändringar i huvudsak vad gäller avsnitten 2 och 6, några smärre 

revideringar har gjorts i avsnitt 1.  

 

Förslag till förändringar i avsnitt 2 ekonomi/ upphandling utgör i 

huvudsak förtydliganden med avsnittsindelning och enhetlighet 

avseende begrepp. Dessutom har vissa belopp justerats.  Avsnittet om 

stadsmiljö har fått ett eget avsnitt.  

 

Förändringarna i avsnitt 6 om äldreomsorgen, stöd och service till 

personer med funktionsnedsättning och socialpsykiatrin har gjorts 

med anledning av förändrad organisation. Samtidigt har avsnittet 

förtydligats genom en del kompletteringar samt nya rubriker och 

indelning av de olika ärendegrupperna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-12-01. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 DECEMBER 2014 

BLAD 16 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 15  

Förlängning av avtal om parkskötsel med vinterväghållning 
på parkvägar 
Dnr 2.2.2.457-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden beslutar att erbjuda Peab Drift & Underhåll AB 

förlängning av avtalet om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar för perioden 2015-10-01 till och med 2017-09-30. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens avtal om parkskötsel med vinterväghållning på 

parkvägar löper ut 2015-09-30. Avtalet kan förlängas med två år. 

Erbjudande om förlängning måste meddelas entreprenören före 

utgången av 2014. 

 

Förvaltningens samarbete med Peab Drift & Underhåll AB har 

fungerat förhållandevis bra. Den senaste medborgarundersökningen 

visar också att älvsjöborna är nöjda med parkskötseln. Att genomföra 

en ny upphandling innebär stora kostnader och medför sannolikt inte 

minskade avtalskostnader. Det är inte heller möjligt att bedriva 

verksamheten i egen regi. Förvaltningen föreslår en förlängning av det 

nuvarande avtalet med två år.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_____________________ 
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§ 16  

Idéburen stadsförbättring- tillämpning av riktlinjer 
Dnr 3.385-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens reviderade 

redovisning av tillämpningen av riktlinjer för idéburen 

stadsförbättring. 

 
Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens möte den 23 oktober 2014 anmälde 

förvaltningen en beskrivning av hur förvaltningen tillämpar 

riktlinjerna för idéburen stadsförbättring.  

 

Stadsdelsnämnden återremitterade ärendet och angav att ett stycke var 

otydligt och behövde preciseras. Förvaltningen har där tagit bort 

formuleringen ”alla är även välkomna att ta del av det som odlas”. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-11-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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§ 17  

Ekonomisk månadsrapport per november månad 

Ekonomichefen Ingela Kristiansson redogjorde muntligt för det 

ekonomiska utfallet per november månad. 

 

____________________ 
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§ 18  

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.440-2014  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2014-11-04 till 2014-11-30. 

 

____________________ 
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§ 19  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.462-2014  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för december 2014 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för december 2014 över beslut fattade av 

tjänstemän enligt delegation enligt följande. 

 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

   

3.1 Personalärende 

Under  tf.stadsdelsdirektör Göran 

Sjödin semester vikarierar: 

verksamhetsområdeschef  Eva 

Frykler from 28 november kl 

12.00 tom 30 november kl 20.00 

 

Tf.Stadsdelsdirektör 

Göran Sjödin. 
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§ 20  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2014-12-11 anmäldes. 

 

_____________________ 
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§ 21  

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2014-12-11 anmäldes. 

 

_____________________ 
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§ 22   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2014-12-11 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 23  

Övrigt verksamheten 

Planering för helgledighet 

Göran Sjödin, t.f. stadsdelsdirektör, informerade att 

förvaltningsledningen planerat för helgledigheterna så att det ska 

fungera på bästa sätt.  

 

Icke-valsalternativ hemtjänst 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, informerade. 

Enligt verksamhetsplan för 2015 ska kommunen fortsättningsvis vara 

icke-valsalternativ vad gäller hemtjänsten. Det ska även finnas 

möjlighet att välja kommunal utförare av trygghetslarm.. Älvsjö har 

sedan många år tillbaka ingen kommunal hemtjänst i egen regi, utan 

den ska byggas upp igen. Fram till dess att det är genomfört kommer 

stadsdelen att köpa tjänsten från Skärholmen och 

Enskede/Årsta/Vantör stadsdelar.   

 

__________________ 
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§ 24  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

A. Skrivelse till finansborgarrådet från (FP, (M) (C) 

        dnr 1.1.421-2014 

 

 Skrivelsen anmäldes till stadsdelsnämnden.  

 

Gruppledarna Karl Bern (FP), Olle Andretzky (M) och Evy 

Kjellberg (C) har formulerat en skrivelse angående Älvsjö 

stadsdelsnämnd, daterad 2014-11-20, som har skickats till 

finansborgarrådet Karin Wanngård. 

 

B. Skrivelse angående byggnation vid fastigheten Tenoren 4, 

Lingonbacken, dnr 1.6.458-2014 

 

 Skrivelsen godkändes av stadsdelsnämnden. 

 

Stadsdelsnämnden beslöt 2014-11-20 att ge 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att utforma en skrivelse till 

exploateringsnämnden angående bostadsbebyggelse som 

planeras på fastigheten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade upprättat en skrivelse. 

 

C. Skrivelse om arbete för ökat valdeltagande i stadsdelen 

(V) (S) (MP) 

 

 Förvaltningen fick i uppdrag att se över möjligheterna för ökat 

valdeltagande i stadsdelen enligt framlagt förslag. 

 

Emelie Roxby Schüsseleder (V), Majvi Andersson (S) och 

Viktor Morawski (MP) inlämnade en skrivelse enligt följande. 

 

I den rödgrönrosa majoritetens budget finns ett speciellt uppdrag 

till stadsdelsnämnderna att arbeta för att försöka öka 

valdeltagandet, särskilt i områden där det är lågt. Detta var 

självklart tänkt att utformas på längre sikt, men eftersom extra 

val stundar redan i mars, så vore det bra om ett sådant arbete 

kunde initieras redan nu. 

 

Vi inser att det är ont om tid, men tror att med enkla medel 

kunde fler av våra medborgare få ökat intresse för att rösta och 

framförallt, som vi politiker ute i valrörelsen ibland får erfara 
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okunskapen om, hur det går till rent praktiskt att rösta och om en 

person får rösta eller ej och i vilka val. Exempelvis finns säkert 

möjligheter att använda färdigt material från Valmyndigheten. 

Förslagsvis kunde det användas inom våra förskolor, föreningar 

eller andra på platser där många uppmärksammar det. 

 

Från och med valet i september 2014, hänvisades många av våra 

medborgare för första gången på över trettio år, till nya 

vallokaler. Detta innebar tyvärr att en del inte orkade, av bland 

annat fysiska möjligheter, ta sig vidare till rätt vallokal för att 

rösta. Det vore därför bra om medborgarna informerades och 

uppmärksammades om detta. 

 

Vi överlåter åt förvaltningen att utarbeta metoder och möjligheter 

till dessa insatser och med tanke på tidsbristen är det bättre att 

något görs än ingenting. Erfarenheterna torde kunna användas i 

fortsatta insatser under mandatperioden. 

 

D. Resecentrum 

 

 Förvaltningen fick i uppdrag att se över vilka möjligheter som 

finns för nämnden att agera i ärendet.  

 

Behov av åtgärder för att öka tillgängligheten i resecentrum har 

tagits upp många gånger tidigare i nämnden och på annat håll och 

problemet har påtalats för ansvariga parter. Det gäller framförallt 

behovet av ytterligare en rulltrappa, men även cykelrampen som 

används av gående mm. Det har framkommit i media att 

installation av ytterligaren en rulltrappa ej verkar kunna realiseras 

då det skulle kosta för mycket. Det är angeläget att nämnden 

fortsätter agera för en förbättring av tillgängligheten i 

Resecentrum. Det framfördes förslag om bl.a. namninsamling och 

möte med ansvariga. 

 

E. Övrigt 

Anita Lundin (M) pekade på att det är angeläget att nämnd och 

förvaltning arbetar för att bevara äldre byggnader av intresse i 

stadsdelen och fick medhåll av Jan Bressler (FP) m.fl.  

 

Lennart Bengtsson (M) undrade hur tidsplanen för genomförande 

av Älvsjöskogen som naturreservat ser ut och fick besked om att 

någon detaljerad tidsplan inte finns tillgänglig. 

 

_____________________ 
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§ 25  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2014-11-20 och 2014-12-11 

anmäldes. 

 

__________________ 

 


